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Protokół nr 13/17 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa 

z dnia  24 listopada 2017 roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Bogdan Domżalski  Przewodniczący Komisji Rolnictwa dnia 24 listopada 2017  roku 

o godzinie 12:00 otworzył obrady Komisji  Rolnictwa. Powitał członków Komisji Rolnictwa 

oraz zaproszonych gości w osobach Pani Igi Przystałowskiej – Skarbnika Powiatu. 

 Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

3 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 3 osoby stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż wraz zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji otrzymali porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad: 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 12/17 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 2 października 

2017 r.  

5) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026. 

6) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na 2018 rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia 

powiatu.  

7) Przyjęcie planu pracy komisji na 2018 rok. 

8) Sprawy różne. 

9) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do przedstawionego 

porządku obrad? 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest z przyjęciem proponowanego porządku obrad i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 



przyjęła porządek obrad. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 12/17 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 2 października 

2017 r.  

5) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026. 

6) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na 2018 rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia 

powiatu.  

7) Przyjęcie planu pracy komisji na 2018 rok. 

8) Sprawy różne. 

9) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4) Przyjęcie protokołu nr 12/17 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 2 października 

2017 r.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu 

sporządzonego z ostatniego posiedzenia Komisji Rolnictwa?  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem protokołu nr 12/17 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 2 października 2017 

roku i przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła protokół nr 12/17 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 2 października 2017 roku. 

 

 

5) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026. Przewodniczący Komisji poprosił Panią Skarbnik 

o przedstawienie tematu. 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że w dniu dzisiejszym przedmiotem obrad Komisji jest 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Włocławskiego na lata 2018-2026.  Dokument ten został przygotowany w oparciu o materiały 

źródłowe, przede wszystkim o projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2018. 

Długość okresu objętego wieloletnią prognozą finansową wynika z art. 227 ust. 2 ustawy o 

finansach publicznych.  Z w/w przepisów wynika, że prognozę należy sporządzić na czas nie 

krótszy niż okres na jaki przyjęto limit wydatków dla przedsięwzięć. Skarbnik zwróciła 

uwagę na przedsięwzięcie ujęte w wieloletniej prognozie finansowej w załączniku nr 2, 



chodzi o realizację projektu  Infostrada Kujaw i Pomorza 2. To przedsięwzięcie planowane 

jest do realizacji z wykorzystaniem środków zewnętrznych, unijnych. Będzie to realizowane 

w partnerstwie z Wojew. Kujawsko-Pomorskim i Związkiem Powiatów Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. To przedsięwzięcie wraz z określeniem trwałości projektu 

przewidziane jest do roku 2026. Poza tym wieloletnia prognoza finansowa jest podyktowana 

do roku 2026 ze względu na planowane do zaciągnięcia zobowiązania. Budżet projektowany 

na rok 2018 zakłada deficyt w wysokości 10 000 000 zł przy planowanych do realizacji 

zadaniach. W związku z powyższym deficyt ten proponuje się pokryć kredytem 

długoterminowym zaciągniętym na okres co najmniej 8 lat i stąd zobowiązania w wieloletniej 

prognozie finansowej wraz z potwierdzeniem możliwości jego zaciągnięcia i sfinansowania 

deficytu roku 2018 z rozłożeniem spłaty rat do roku 2026. W materiale znajduje się 

informacja zarówno dotycząca odsetek jakie będą się generować od tego zobowiązania jak i 

wysokość rat na poszczególne lata. Jeśli chodzi o potwierdzenie możliwości podjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej to art. 243 ustawy o finansach publicznych został  w tym 

dokumencie spełniony w związku z tym nie powinno być problemów z realizacją i 

uchwaleniem wieloletniej prognozy finansowej. W chwili obecnej Skarbnik nie posiada 

jeszcze opinii RIO, ponieważ ten dokument został przedstawiony celem zaopiniowania. 

Program w którym został przygotowany przedłożony materiał nie wykazywał żadnych 

nieprawidłowości związanych z niespełnieniem wskaźnika. Skarbnik poinformowała, że w 

związku  zrealizowanymi zadaniami na dzień dzisiejszy będzie trzeba autopoprawką 

uzupełnić wykaz przedsięwzięć dlatego, że w roku bieżącym planowane są zadania związane 

z budową Centrum Kształcenia Zawodowego w Chodczu. Poza tym w  roku bieżącym została 

przez Miasto Włocławek przekazana działka pod potrzeby związane z budową budynku dla 

Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. Budynek urzędu był planowany w roku 

bieżącym do ewentualnego rozpatrzenia pod względem opracowania dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej. Na chwilę obecną te środki znajdują się w  budżecie w ramach  

zadania jednorocznego i są one niewykorzystane. Jeśli tylko sytuacja finansowa będzie 

pozwalać na ten proces inwestycyjny to przedsięwzięcie przejdzie jako przedsięwzięcie 

wieloletnie i w związku z tym Zarząd Powiatu we Włocławku będzie przedstawiał 

autopoprawką załącznik wzbogacony o te 2 zadania.  

Radny Jerzy Donajczyk potwierdził, że to bardzo odważny budżet, wiele zadań 

inwestycyjnych do zrealizowania. Zarząd Powiatu jak i Starosta patrzą optymistycznie w 

przyszłość i mają nadzieje, że do dużego deficytu nie dojdzie.  

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za wyrażeniem pozytywnej 

opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na  podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026. 

Projekt uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Włocławskiego na lata 2018-2026 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

6) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na 2018 rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie 

mienia powiatu.  

 



Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026. Przewodniczący Komisji poprosił Panią Skarbnik 

o przedstawienie tematu. 

Skarbnik Powiatu poinformowała, iż Zarząd Powiatu uchwałą nr 592/176 z dnia 22 września 

2017 r. określił założenia do projektu budżetu powiatu na rok 2018. Projekt budżetu Powiatu 

Włocławskiego na 2018 rok zamyka się po stronie dochodów kwotą 82.485.809,95 zł, z tego: 

dochody bieżące w kwocie 71.897.599 zł, dochody majątkowe w kwocie 10.588.210,95 zł.  

Wydatki kształtują się na poziomie 92.571.242,53 zł, w tym wydatki bieżące – 68.267.325,95 

zł, wydatki majątkowe w wysokości 24.303.916,58 zł. W planowanym budżecie na 2018 rok 

wystąpi deficyt budżetowy w wysokości 10.085.432,58 zł (co stanowi 12,23 % planowanych 

na 2018 r. dochodów ogółem), który planuje się pokryć bankowym kredytem 

długoterminowym. Biorąc pod uwagę przygotowywanie projektu uchwały na bazie III 

kwartału 2017 r. uwzględnione zostały założenia z roku 2017 do planowanego deficytu. 

Zaplanowano przychody w wysokości budżetu na łączną kwotę 10.660.821,58 zł i rozchody 

budżetu na łączną kwotę 575.389 zł. Planowanie deficytu na poziomie ponad 10 mln zł będzie 

wymagało dyscypliny finansowej. Wskaźniki pozwalają na pokrycie i spłatę deficytu 

kredytem długoterminowym.  Na zadania inwestycyjne na drogach powiatowych  została 

zaplanowana kwota 18.627.859 zł, przy planowanym dofinansowaniu z „Programu rozwoju 

gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. Skarbnik poinformowała, 

iż powiat pozyskał kwotę ponad 6 mln zł na zadania w zakresie przebudowy dróg. Powiat 

musi zabezpieczyć wkład własny. Jeżeli nie wypracuje się nadwyżek, to trzeba będzie pokryć 

wkład własny oszczędnościami z danego roku, albo zaciągnąć kredyt długoterminowy. 

W ramach wsparcia powiatu w działaniach gmin związane z rozwojem stref gospodarczych 

w zakresie dróg publicznych gminnych zaplanowano kwotę wydatków majątkowych 

w wysokości 400.000 zł. W ramach umowy partnerskiej z Województwem Kujawsko-

Pomorskim powiat włocławski wspólnie z Województwem i Związkiem Powiatów w Polsce 

przystąpił do wspólnego przedsięwzięcia pn. „ Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0” planowanego 

do realizacji w ramach RPO WKP na lata 2014-2020 wraz ze zobowiązaniem zachowania 

jego trwałości do roku 2026 r. Wobec powyższego zaplanowany został wydatek majątkowy 

w wysokości 1.686.057,58 zł. Główne zadanie geodezyjne powiat będzie przeprowadzał we 

własnym zakresie i spodziewa się, po rozpatrzeniu pozytywnym wniosku o dofinansowanie, 

środków w wysokości 1.433.148,95 zł pochodzących  ze środków unijnych.  W ramach 

zgłoszonego do realizacji zadania pn. „Budowa Powiatowego Centrum Kształcenia 

Zawodowego na bazie organizacyjnej ZS w Chodczu wraz z infrastrukturą” proponuje się 

zaplanowanie środków jako wkład własny powiatu w wysokości 2.500.000 zł.  

Jeżeli chodzi o zadanie przyjęte w roku 2017 pn. „Budowa budynku biurowego (urzędu) 

służącego wykonywaniu zadań publicznych przez Powiat Włocławski – Starostwo Powiatowe 

we Włocławku” ulegnie zmianie – „wraz z infrastrukturą”. Obecnie jest już podpisany  akt 

nabycia nieruchomości od gminy miasta Włocławek. Będą prowadzone działania związane 

z opracowaniem dokumentacji i w przyszłości wybudowanie budynku biurowego na potrzeby 

wydziału geodezji. Na zadania bieżące w zakresie utrzymania dróg zostały zaplanowane 

środki w wysokości ponad 3 mln zł. Są to zadania remontowe.  Plan rzeczowo – finansowy 

z odcinkami dróg jakie będą wymagać podjęcia działań w związku z remontami będzie 

akceptowany po przyjęciu budżetu przez zarząd powiatu. Skarbnik stwierdziła, że budżet na 

rok 2018 jest budżetem bardzo odważnym.   
Przewodniczący Komisji zapytał, czy są  pytania?  
Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za wyrażeniem pozytywnej 

opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 



2018 rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu i przeprowadził 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na 2018 rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu.  

Projekt uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 

rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu stanowi załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu.  

 

 

 

7) Przyjęcie planu pracy komisji na 2018 rok. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania do w/w projektu planu pracy komisji? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, ko jest za przyjęciem planu pracy 

komisji na rok 2018 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła plan pracy Komisji Rolnictwa na rok 2018. 

Plan pracy Komisji Rolnictwa na rok 2018 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

 

8) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie? 

Nie było więcej głosów.  

 

9) Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał dnia 24 

listopada  2017 roku o godzinie 12:40 zamknięcia obrad Komisji Rolnictwa.  

 

     Przewodniczący Komisji Rolnictwa 

 

                        Bogdan Domżalski 

 

 

 

 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Szarecka ……………………………….. 


